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Ing. Jaroslav Michna 
ředitel odboru fondů EU 
 
 

   V Praze dne 19. dubna 2017 

Vyřizuje: Monika Ansorgová, l. 2615 

Č.j.: 998/330/17, 22856/ENV/17 

 
 
 
Věc: Žádost o udělení výjimky ve věci nastavení udržitelnosti projektu 

reg. č. CZ.05.1.30/0.0/0.0/15_021/0001236 „Zlatníky a Milostovice – splašková 

kanalizace“ 

 
 
Vážený pane primátore, 

 

reaguji na Váš dopis ze dne 28. 3. 2017 - žádosti o udělení výjimky ve věci částečného 

použití vlastních zdrojů z rozpočtu Statutárního města Opava (město) pro tvorbu zdrojů 

financování obnovy vodohospodářské infrastruktury (VHI) v rámci projektu „Zlatníky 

a Milostovice – splašková kanalizace“, reg. č. CZ.05.1.30/0.0/0.0/15_021/0001236.  

 

Ve Vašem dopise popisujete aktuální majetko-provozní stav VHI ve složce odpadní vody 

na území města, včetně koncepčního návrhu na její rozšíření. Dále pak citujete vybrané 

podmínky a principy nastavení udržitelnosti projektů financovaných z OPŽP 2014 – 2020. 

Konkrétně se jedná o podmínku generování potřebných zdrojů na obnovu VHI z ceny 

pro vodné a stočné. Uvedená podmínka stanoví, že zdroje na obnovu VHI 

u vodohospodářských projektů dotovaných z OPŽP 2014 – 2020 musí být ze strany 

žadatelů, resp. vlastníků VHI zajišťovány primárně z výnosů vodného a stočného. 

To znamená, že není povoleno dotování ceny pro vodné a stočné z obecních rozpočtů. 

V souvislosti s tímto uvádíte, že Vaše město tvoří od roku 2014 tzv. fond obnovy 

vodovodů a kanalizací, jehož významným zdrojem jsou každoroční příděly z rozpočtu 

města a to v souladu s přijatou interní směrnicí „Zásady tvorby a použití fondu obnovy 
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vodovodů a kanalizací“. Aktuálně představuje příděl z rozpočtu pro oblast kanalizace 

a ČOV částku 1,95 mil Kč. Tyto prostředky nejsou tedy generovány z ceny pro stočné. 

 

V dopise dále vyjadřujete názor, že aplikace výše uvedené podmínky způsobí výrazný 

cenový skok v ceně pro stočné. Uvedené demonstrujete na modelových 

případech/variantách vyplnění nástroje Udržitelnost 2014+ a žádáte o souhlas Řídicího 

orgánu k možnosti částečného použití vlastních zdrojů z rozpočtu města pro tvorbu zdrojů 

financování obnovy VHI.   

 

Ministerstvo životního prostředí coby Řídicí orgán OPŽP ve spolupráci se Státním fondem 

životního prostředí ČR (SFŽP) coby Zprostředkujícím subjektem OPŽP Váš návrh pečlivě 

posoudily a své stanovisko prezentovaly na pracovním jednání se zástupcem Vašeho 

města a zástupci poradce společnosti Mott MacDonald spol. s r.o. konaném 

dne 12. 4. 2017 na Ministerstvu životního prostředí. Níže si dovoluji shrnout závěry 

jednání, resp. stanovisko ŘO k možnosti udělení požadované výjimky. 

 

Shora uvedená podmínka financování obnovy VHI dotované z OPŽP, stanovená 

metodikou udržitelnosti dle podmínek OPŽP (tzn. vyplnění nástroje Udržitelnost 2014+ 

a tímto určené minimální výše zdrojů na obnovu), je pro žadatele závazná. Její aplikace 

plně reflektuje zásadu „znečišťovatel platí“. Výjimka z této podmínky je přípustná pouze 

za situace překročení hranice sociálně únosné ceny pro vodné/stočné. V případě Vašeho 

projektu lze předpokládat, že hranice sociálně únosné ceny nebude při vyplnění nástroje 

Udržitelnost 2014+ dosažena. 

 

S ohledem na uvedené nelze tedy Vaší žádosti o výjimku v plné míře vyhovět. Vzhledem 

k aktuálnímu nastavení způsobu tvorby zdrojů na obnovu VHI z rozpočtu Vašeho města 

a potřebě jejich zohlednění v návrhu PFO doporučujeme při vyplňování nástroje 

Udržitelnost 2014+ postupovat následovně: 

 Na listu „Základní vstupní data“ nevyplňovat řádek č. 135 - Finanční prostředky 

ostatní – jiné než získané z vodného a stočného (v rozdělení na kanalizace 

a ČOV). 
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 Na listu „Návrh PFO“ vyplnit do řádku Kanalizace: přiváděcí stoky + stoková síť 

++, resp. Čistírna odpadních vod ++ výši zdrojů na obnovu z přídělů rozpočtu 

města. 

 

Takto vyplněným nástrojem bude určena minimální výše zdrojů na obnovu dle pravidel 

OPŽP, tvorba zdrojů na obnovu z rozpočtu města bude deklarována v návrhu PFO 

ve Vámi požadované výši a dle aktuálně Vámi predikovaného objemu odpadních vod 

se nepředpokládá tak výrazný a Vámi deklarovaný skokový nárůst ceny pro stočné. 

 

Věřím, vážený pane primátore, že navrhované řešení bude z Vaší strany pozitivně přijato 

a jeho aplikace přispěje k úspěšnému vyhodnocení a následné realizaci projektu v OPŽP. 

 

S pozdravem 

 

 

 

 

  

Vážený pan 

Ing. Radim Křupala 

primátor 

Statutární město Opava 

Horní náměstí 69 

746 26 Opava 

 

 

 

Kopie: Mgr. Martin Kubica, ředitel Sekce řízení OPŽP, Státní fond životního prostředí ČR, 

Praha 
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